
سیزدهمی اولین 
المپیکی ایران در باکو

ســه نماینــده تپانچــه زنــان ایــران 
در مســابقات تیرانــدازی جــام 
جهانی باکو به فینال نرسیدند. در 
نخستین روز مسابقات تیراندازی 
جــام جهانی باکو دختران ایران در 
تپانچه بادی ۱۰ متر مسابقه دادند 
کــه به فینال این ماده راه نیافتند. 
در این روز هانیه رستمیان )اولین 
المپیکی ایران برای پاریس 2۰24( 
ســیزدهم شــد. زینــب طومــاری و 
گلنوش سبقت اللهی نیز به ترتیب 
در رده سی و پنجم و پنجاه و سوم 

قرار گرفتند.

شروع فینال بسکتبال غرب 
آسیا از امروز

رویارویی شهرداری 
گرگان و الریاضی

دیدارهــای فینال لیگ بســکتبال 
باشــگاه های غــرب آســیا از امــروز 
بیــن شــهرداری گــرگان و الریاضی 
لبنــان آغــاز می شــود. تیم هــای 
شــهرداری گرگان و الریاضی لبنان 
کــه بــه دیــدار نهایــی مســابقات 
بسکتبال باشــگاه های غرب آسیا 
راه یافته انــد، امــروز )پنجشــنبه( 
نخســتین بــازی خــود را در ایــن 
مرحله انجام می دهند. شاگردان 
مهــران حاتمــی کــه پیــش از ایــن 
و در نیمه نهایــی ذوب آهــن را 
شکست داده بودند، برای کسب 
عنــوان قهرمانی رو در روی حریف 
قدرتمند لبنانی قرار می گیرند. دو 
مدعــی غرب آســیا کــه از ابتدا هم 
پیش بینــی می شــد فینالیســت 
شوند، امروز از ساعت ۱8 در تالار 
آزادی تهــران رو در روی هــم قــرار 
می گیرنــد. دو تیمــی کــه در دور 
مقدماتی هم همگروه بودند و در 
بازی هایــی که برگزار کردند ســهم 
هرکدام یک برد و یک باخت بود. 
این مرحله به صورت 2 برد از ســه 
مســابقه خواهــد بــود و دیدار دوم 
چهارشــنبه هفتــه آینده در بیروت 
برگــزار می شــود. در صورت نیاز به 
بازی سوم هم »گرگانی«ها میزبان 

خواهند بود.

 
۵ سهمیه المپیک 
زمستانی جوانان 

برای ایران
اولین لیســت تعیین سهمیه های 
المپیک زمســتانی جوانــان 2۰24 
کــره جنوبــی از ســوی فدراســیون 
جهانــی اســکی اعلام شــد. در این 
لیســت در رشــته اســکی آلپایــن 
ورزشــکاران جــوان ایــران موفــق 
به کســب یــک ســهمیه در بخش 
بانــوان و یــک ســهمیه در بخــش 
آقایان شــده اند. در رشــته اســکی 
صحرانوردی نیز برای اولین بار دو 
ورزشــکار در بخــش بانــوان و یــک 
ورزشــکار در بخــش آقایــان موفق 

به کسب سهمیه شده اند.
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سابقه چندانی از 
حضور این مربی در 
تیم های ملی دیده 

نمی شود که یکی از 
نقاط تاریک کارنامه او 
به نظر می رسد. دمیر 
تنها سابقه دستیاری 

ارگین آتامان را در تیم 
ملی ترکیه در کارنامه 
دارد و تجربه چندانی 
در سرمربیگری را در 

کارنامه خود نمی بیند. 
به همین خاطر حضور 

در جام جهانی به عنوان 
سرمربی، پیشنهاد 

فوق العاده جذابی برای 
او خواهد بود.

ZOOM

سجاد پورحسینی :

فکر می کردم نقره گرفته ام !

ســجاد پورحســینی که روز گذشــته توانســت مدال طلای مســابقات تیراندازی 
جــام جهانــی باکو را به دســت آورد، گفت: »فکر می کردم مــدال نقره گرفته ام!« 
پورحسینی در روز نخست مسابقات تیراندازی جام جهانی باکو در ماده تپانچه 
بــادی ۱۰ متــر بــه فینال رســید و قهرمان شــد. او پس از کســب مــدال طلا گفت: 
»خیلی هیجان زده هستم. چون نمی توانستم امتیازات را ببینم، فکر می کردم 

مدال نقره گرفتم ولی وقتی فهمیدم مدال طلا بود، خیلی خوشحال شدم.«

مهران تیشه گران:

امیدوارم زودتر پاداش قهرمانی را بدهیم

مهران تیشــه گران، رئیس فدراســیون ناشــنوایان با اشــاره به قهرمانی تیم 
ملــی فوتســال ناشــنوایان ایــران در آســیا گفــت: »ایــن قهرمانی در شــرایط 
ســختی به دســت آمد اما خوشــحالم که توانســتیم به این مهم دست پیدا 
کنیــم. ایــن بازیکنــان لایق این قهرمانــی بودند و امیدوارم هر چه ســریع تر 
پاداش قهرمانی آنها را پرداخت کنیم. متأســفانه ورزشــکاران ناشــنوا هنوز 

پاداش هــای حضــور در المپیک ناشــنوایان را نگرفته اند.«

محمود افشاردوست:

بزرگان به موضوعات پیش پا افتاده توجه دارند

محمــود افشاردوســت، مربــی تیم ملــی والیبال ایران با بیــان اینکه تیم های 
بــزرگ دنیــا بــه موضوعــات پیش پــا افتاده ای کــه ما فرامــوش می کنیم توجه 
دارنــد، می گویــد: »امیدوارم بتوانیم بازیکنان را برای لیگ ملت ها هماهنگ 
کنیــم.« او در ارتبــاط بــا بازگشــت اش بــه مربیگری نیز می گوید: »همیشــه با 
مربیان تیم های ملی در ســطح آســیا ارتباط داشــتم و ســعی کرده ام خودم را 
به روز کنم. وقتی هم که بهروز عطایی خواست کنارش باشم، قبول کردم.«

انعکاس اخبار ورزش ایران
پنجشنبه  21 اردیبهشت 1402  سال بیست و ششم  شماره 7301   منهای فوتبال

نماینده شورای المپیک آسیا:

تأخیر بازی های آسیایی بهترین تصمیم بود
رویداد FunRun امروز در تهران و در محل 
کمیته ملی المپیک و آکادمی ملی المپیک 
برگزار می شود؛ مراسمی نمادین برای اعلام 
در پیــش بودن بازی های آســیایی. به بهانه 
برگــزاری ایــن مراســم، نشســت خبــری در 
کمیتــه ملی المپیــک با حضــور نمایندگان 
کمیتــه برگــزاری بازی هــای آســیایی 2۰22 
هانگــژو، نمایندگان شــورای المپیک آســیا 
و دبیــرکل کمیته ملــی المپیک ایران برگزار 
شد که البته در گفت و گو با مناف هاشمی، 
سؤال ها بیشتر به سمت کاروان ایران رفت.

در شــروع این نشســت خبری ســیدمناف 
هاشــمی بــه برنامــه روز پنجشــنبه کــه قرار 
کادمــی ملــی  اســت در محــل کمیتــه و آ
المپیــک برگــزار شــود، اشــاره کــرد و گفت: 

»ایــن برنامــه شــروعی بــرای آمادگــی کامل 
کشورها جهت حضور در بازی های آسیایی 
است.« هاشمی با یادآوری تأخیر یک ساله 
بازی هــای آســیایی بــه خاطــر کرونــا گفت: 
»ایــن موضــوع البته برای همه کشــورهای 
شــرکت کننده هــم نــکات مثبــت و هــم 
مشــکلات و ســختی  هایی داشــت. عــلاوه 
بــر تلاش هــای یــک ســال اخیــر، در شــش 
مــاه گذشــته بــا همــه فدراســیون ها کــه 
شرایط حضور در بازی های آسیایی را دارند 
نشست داشتیم تا به امید خدا یک کاروان 
کیفــی و مقتــدر را بــا حضــور ورزشــکاران 
۳۰ تــا ۳۱ رشــته بــه بازی هــا اعــزام کنیــم.« 
بــه گفتــه هاشــمی، در نشســت روز شــنبه 
تعداد رشته ها برای اعزام به هانگژو نهایی 

می شــود و احتمــالات مــدال مخصوصاً در 
بخش بانوان، مورد بررســی قــرار می گیرد. 
او در حالی وعده شنبه را می دهد که هفته 
پیــش نیز همین مســأله را اعــلام کرده بود 
اما در نشســت ســتاد عالی تصمیم نهایی 
گرفته نشــد. در ادامه این نشســت خبری 
»جیان ژو« نماینده شــورای المپیک آســیا 
)OCA( و مدیــر رســانه ای ایــن نهــاد گفت: 
»از اکتبــر ســال گذشــته اجرای ایــن برنامه 
توسعه ای و ترویجی برای بازی های آسیایی 
را آغاز کردیم، برنامه تهران هم هجدهمین 
برنامــه ای اســت کــه در ایــن راســتا اجــرا 
می شــود.« نماینده شــورای المپیک آســیا 
در مورد تأخیر یک ســاله بازی های آسیایی 
گفــت: »شــورای المپیــک آســیا تصمیــم 

سختی را در ماه مه  2۰22 گرفت که توسط 
المســلم اعــلام شــد و همه اعضــای هیأت 
اجرایی آن را تأیید کردند. ما این تصمیم را 
گرفتیم تا از کمیته برگزاری بازی ها و دولت 
چیــن حمایــت کنیــم. 45 کشــور عضــو نیز 
شــرایط را درک کردند. با توجه به هزینه ها 
و محدودیت هــا، برگــزاری بازی ها در ســال 
گذشــته امــکان نداشــت. حالا هــم بر این 
باور هســتیم که بهترین تصمیم را گرفتیم 
و جامعه المپیک آسیا با این تصمیم به جلو 

هدایت شد و نجات یافت.«
 

 نماینده ستاد برگزاری بازی های 
آسیایی: آماده ایم

»یائــو فیِ« معــاون دفتر کل ســتاد برگزاری 

بازی هــای آســیایی در ایــن نشســت خبری 
گفــت: »از طــرف کمیته برگــزاری بازی ها از 
 FunRun دوســتان برگــزار کننــده رویــداد
تشــکر می کنــم.« او بــا بیــان اینکــه همــه 
اقدامات لازم برای بازی های آسیایی انجام 
شــده اســت، ادامــه داد: »ساخت وســاز 
اماکــن، بازرســی اماکــن ورزشــی، دهکــده 
و 5 زیردهکــده انجــام شــده اســت و در 
آســتانه بهره برداری قــرار گرفته اند. جداول 
رویدادهــا و تمــام مــوارد فنــی بــه ۱5۰۰ نفــر 
ارســال شــده و ۱5 رویداد آزمایشــی هم در 
این مسیر داشتیم. در مجموع تمام موارد 
مربــوط بــه خدمــات بازی ها آماده اســت و 
مسائل مربوط به ورزشکاران اعم از اقامت، 

ترانسفر و... هم انجام شده است.«

 پــس از پایان نــه چندان خوب رقابت  های 
انتخابی جام جهانی بسکتبال برای ایران، 
مشــخص بود که دیگر جایی برای ســعید 
ارمغانــی روی نیمکــت ایــران نیســت. بــا 
ایــن حــال جــواد داوری پــس از چند هفته 
ســکوت، در هفته  هــای ابتدایــی امســال 
اعلام کرد که به دنبال جذب مربی خارجی 
بــرای تیــم ملــی اســت. بــا ایــن حــال هیــچ 
اشاره ای به قطع همکاری با ارمغانی نکرد 
کــه البتــه واضــح بــود ســهمی از واقعیــت 
نــدارد. حــالا این طــور بــه نظر می رســد که 
رونــد تغییــر در رأس کادر فنــی تیــم ملــی 
بســکتبال کلیــد خــورده و رفتــن ارمغانــی 

قطعی شده است.

 قطع همکاری تلفنی!
 سعید ارمغانی روز گذشته در واکنش به 
شــایعات مطرح شده درباره گزینه های 
جدید هدایت تیم ملی و تعیین تکلیف 
مانــدن یــا نماندنــش در رأس کادر فنی 
گفــت:»در ایــن چنــد روز اخیــر تمــاس 
کوتاهــی از ســوی فدراســیون صــورت 
گرفتــه و احتمــالاً ایــن قطــع همــکاری 
انجام خواهد شد.« فدراسیون پیش از این 
ارمغانــی را هم یکی از گزینه ها معرفی کرده 
بود و از درخواست برنامه از این مربی گفته 
بود. موضوعی که ارمغانی این طور درباره آن 
اظهار نظر می کند:»برنامه من آماده است و 
تقریباً دو ماه پیش آن را تدوین کرده ام. البته 
هنــوز برنامه ای به فدراســیون نداده ام چون 
فدراســیون چیــزی بــه بنــده نگفتــه و برنامه 
نخواســته اســت.« ارمغانــی البتــه ترجیــح 

داده که فعلاً موضع خاصی درباره تصمیم 
فدراسیون نگیرد:»تنها چیزی که الان مایل 
هستم آن را بگویم این است که هر اتفاقی 
بیفتــد مــن آرزو دارم تیم ملــی ایران موفق 
باشــد و فعــلاً همیــن را بــرای مطــرح کردن 
دارم تا همه چیز کاملاً مشخص شود. بعداً 
می توانم راجع به باقی موارد مانند قرارداد 

توضیحات لازم را بدهم.«
 

رسانه ای شدن اولین گزینه اروپایی
جــواد داوری در اولیــن اظهــار نظر رســمی 
خــود دربــاره تغییــر در کادر فنــی تیم ملی 
بسکتبال، از مذاکره با برخی مربیان مطرح 
اروپایــی گفــت. اظهار نظری که با توجه به 
دســتمزدهای گــزاف این مربیــان آنقدرها 
جــدی گرفتــه نشــد امــا از روز سه شــنبه 
شــایعه مذاکــره فدراســیون بــا یــک مربی 

تــرک در بیــن بســکتبالی ها مطــرح شــد. 
این طــور که شــنیده می شــود فدراســیون 
بسکتبال ایران با »هاکان دمیر« ترکیه ای، 
وارد مذاکره شــده اســت و نام او به عنوان 
اولیــن گزینــه رســانه ای شــده اســت. این 
خبر نه از کانال فدراســیون، بلکه از ســوی 
یکی از رســانه های ترک زبان مطرح شــده 
و البته حالا فدراسیون را هم وادار به تأیید 
آن کــرده اســت. طبــق ادعای رســانه های 
ترکیــه ای، فدراســیون بســکتبال ایــران 
بــرای انتخــاب جایگزیــن ســعید ارمغانی، 
بــه »هــاکان دمیر« مربی مطــرح ترکیه ای 
پیشنهاد داده است. هاکان دمیر در حال 
حاضــر ســرمربی مانیســا در لیــگ ترکیــه 
است و پیش از این در لیگ های سوئیس 
و رومانــی نیــز حضــور داشــت. طبق اعلام 
این رسانه ترکیه ای، دمیر در صورت توافق 

با ایران به ســرمربیگری خــود در تیم های 
باشگاهی نیز ادامه خواهد داد.

مذاکره 9۰ درصدی با هاکان دمیر!
دبیــر فدراســیون بســکتبال اولیــن 
مســئولی بود که روز گذشــته درباره این 
خبــر اظهــار نظر کرد. محســن معزی فر 
بــا تأیید این خبــر گفت:»با هاکان دمیر 
کــه یک رســانه ترکیه ای نــام او را مطرح 
کــرد مذاکــرات مفصلــی  داشــتیم و تــا 
9۰ درصــد هــم پیــش رفته ایــم. در کنــار 
آن مربیانــی از ایتالیــا و یونــان و مهمــد 
بچیروویچ، سرمربی سابق تیم ملی هم 

جزو گزینه های ما هستند.«
 

بازی رسانه ای یا مذاکره جدی؟
از این دست اظهار نظرها و بازارگرمی ها در 
ورزش ایــران اتفــاق تــازه ای نیســت. ردیف 
کــردن گزینه هــای مختلــف و یــک گزینــه 
اصلــی و صحبت از پیش رفتن 9۰ درصدی 
مذاکــرات! آن هم در شــرایطی که در پایان 
همــه گزینه هــا، نــام مهمــد بچیروویچــی 
می آید که همه او را جانشین بعدی ارمغانی 
می دانند و فلسفه آمدنش به ایران همین 
بوده و هست. در هر صورت گزینه جدید و 
ترک تیم ملی بســکتبال، اســم و رسم قابل 
توجهــی در ترکیــه دارد و بیــش از 2۰ ســال 
اســت کــه در این لیــگ مربیگــری می کند. 
لیگــی کــه بــه میــزان قابــل توجهــی از لیگ 
ایــران ســطح بالاتــری داشــته و تجربــه دو 
دهــه فعالیت در آن، اندوخته قابل توجهی 

به نظر می رسد.

کم تجربه در سرمربیگری 
تیم های ملی

حضور در نیمه نهایی و یک چهارم نهایی 
یورو لیگ و چند عنوان قهرمانی در ترکیه 
از جملــه افتخــارات هــاکان دمیــر در دو 
فعالیــت او به عنــوان مربــی و دســتیار بــه 
حســاب می آیــد. در ایــن میــان ســابقه 
چندانی از حضور او در تیم های ملی دیده 
نمی شــود که یکی از نقاط تاریک کارنامه 
این مربی به نظر می رســد. او تنها ســابقه 
مربیگری و دســتیاری ارگیــن آتامان را در 
تیــم ملی ترکیــه در کارنامــه دارد و تجربه 
چندانی در سرمربیگری در رده ملی ندارد. 
بــه همیــن خاطــر حضــور در جــام جهانی 
به عنوان ســرمربی، پیشــنهاد فوق العاده 

جذابی برای او خواهد بود.

حضور در جام جهانی، بدون داشتن تجربه سرمربیگری

پیشنهاد جذاب برای ایران یا هاکان؟

محسن آجرلو 
روزنامه نگار


